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Anja Lena Jensen

Fra: plan

Sendt: 3. oktober 2017 13:35

Til: Anja Lena Jensen

Emne: VS: Evt. forslag til ændring af lokalplan nr. 481, vedr. Palettens placering

Fra: Bent og Bente Paulsen [mailto:bp@fotorama.dk]  

Sendt: 3. oktober 2017 12:17 

Til: plan <plan@viborg.dk> 

Emne: Evt. forslag til ændring af lokalplan nr. 481, vedr. Palettens placering 

 
 

Efter samtale med Borgmester Torsten Nielsen, fremsendes hermed forslag til ændring af lokalplan nr. 

481, vedr. Palettens placering. 

Jeg synes det er vigtigt at få planen sat rigtig på plads, lad os nu få en dialog om dette. 

Mvh. Bent Paulsen, Fotorama Viborg. 
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Anja Lena Jensen

Fra: plan

Sendt: 13. oktober 2017 12:18

Til: Anja Lena Jensen

Emne: VS: Vedr. forslag til kommuneplan nr. 481 og kommuneplantillæg nr. 3

Fra: Viborg Stift [mailto:KMVIB@KM.DK]  

Sendt: 11. oktober 2017 11:01 

Til: plan <plan@viborg.dk> 

Emne: Vedr. forslag til kommuneplan nr. 481 og kommuneplantillæg nr. 3 

 
Viborg Stiftsøvrighed har vurderet Viborg Kommunes forslag til lokalplan nr. 481 og kommuneplantillæg nr. 3, der er 

i offentlig høring i perioden 7. september 2017 til 1. november 2017. 

  

Planforslagene vedrører et centerområde ved Tingvej i Viborg. 

  

Viborg Stiftsøvrighed har ingen bemærkninger til planforslagene. 

  

Planforslagene omfatter mulighed for opførelse af bygninger med en vis højde, herunder et højhusbyggeri på op til 

45 meter. Selvom byggeriet således får en vis dominans i området, er det vurderet, at der ikke vil blive en væsentlig 

negativ visuel påvirkning i forhold til kirkerne i området.  

  

  

  

Med venlig hilsen 

  

Gry Hammerschmidt Christensen 

Stiftsfuldmægtig 

                       

  

 
                        

  

VIBORG STIFT 

Domkirkestræde 1, 8800 Viborg 

86 62 09 11   /   61 55 52 11 (direkte) 

kmvib@km.dk   /   www.viborgstift.dk 
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Til 
Viborg Kommune    Viborg den 26-10- 2017 
Teknik og Miljø  
Plan 
Prinsens Allé 5 
8800  Viborg 
(plan@viborg.dk 
 
Afs. 
Benny Ragner 
Gravene 29 1. Th. 
8800 Viborg 
 
Indsigelse mod udførsel af lokalplan nr. 481 og tillæg nr. 3 til Kommuneplan 2017.  
 
Jeg gør hermed indsigelse mod lokalplan nr. 481, idet at Viborg Bankocenter nedrives. 
 
I dag kommer der mellem 250 – 300 personer daglig i Viborg Bankocenter og det gør de 358 dage 
om året. 
Mange af disse personer har Viborg Bankocenter som deres andet hjem. 
Der er en omsætning på ca. 32 mio. kr. årlig og et overskud på over 2 mio. kr. årligt, som går til 9 
forskellige klubber i Viborg.  
Der er 150 frivillige personer, som står for drift af Viborg Bankocenter. 
 
Der er på nuværende tidspunkt en kontrakt mellem Viborg Bankohal og Tinghallen som stadig er 
gældende, da en erhvervskontrakt altid er gældende til man laver et nyt. 
I denne kontrakt står der, at man vil genhuse Viborg Bankohal i tilsvarende eller nye lokaler. 
I henhold til min advokat og de retssager som har vært landet over, skal det forstås at der 
etableres samme faciliteter i samme områder og til samme pris + indeks.  
Der er ikke indgået aftale med Viborg Bankocenter om genhusning, og heller ikke med mig, hvor 
jeg har en kontrakt til 1. juli 2020 med Viborg Bankocenter. 
 
Jeg gør opmærksom på, at i henhold til erhvervslejeloven § 61 og 62 kan en erhvervskontrakt med 
café ikke opsiges overhovedet, med mindre partnerne er enige. 
 
Jeg kan heller ikke se, at Viborg Kommune har afsat midler til etablering af et nyt Bankocenter ej 
heller til den videre drift af et nyt Banko Center, da man må forvente at aftalen i dag og en 
kommende aftale ikke økonomisk vil kunne hænge sammen. 
I dag er husleje ca. 700.000 kr. hvor vand, strøm og varme er med i lejen.  
Det vil sige at ved genhusning må beløbet ikke overstige de ca. 700.000 kr. med vand, strøm og 
varme.  
Samtidig er det Kommunens opgave, at etablerer de faciliteter som Viborg Bankohal har i dag og 
bare det vil koste mange mio. kr. som heller ikke er afsat i budgettet.  
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Uanset om kommunen har i sinde at nedrive Viborg Bankocenter, har jeg ikke i sinde at flytte, ej 
heller efter at min kontrakt er udløbet den 1. Juli 2020 og i henhold til lovgivningen, kan man ikke 
opsige eller nedrive Viborg Bankohal. 
Hvis man er i tvivl og min påstand, så kan man jo spørge Bach-Gruppen, idet de kan berette om to 
eksempler i Viborg, hvor man ikke har mulighed for at opsige sine lejer, da man ønsker at nedrive 
erhvervslejemålet og hvor lejer og Bach-Gruppen ikke er nået til enighed. 
 
Endvidere er der efter udsagn fra to nuværende hoteller i Viborg, ingen behov for at bygge yderig 
et hotel, da deres belægning kun udgør 50%. 
 
I henhold til overstående, er der ingen idé i at lave en ny lokalplan, når planen ikke kan 
realiseres i henhold til lovgivningen, og da Kommunen ikke har bindende aftale med Viborg 
Bankocenter og igen har Viborg Bankocenter ingen bindende aftale med mig om en flytning, 
eller hvor man skal flytte hen og igen er der ingen aftale om det økonomiske ved en flytning. 
Det er til enhver tid Viborg Bankcenter der afgør om de vil flytte eller blive i nuværende bygning. 
 

 
 
Til lokalplanen har jeg følgende bemærkning. 
Man har flere steder i Viborg midtby skrevet hvor mange p-pladser der skal være til hver lejlighed 
m.m. 
Det har bevirket, at disse p. pladser er blevet lejet ud til andre eller at lejerne skal betale til ejeren 
for at benytte disse pladser. Der har igen bevirket, at lejerne holder på de offentlige p-pladser og 
de som tilhører lejlighederne er tomme (se bare Fælledvej 1-3). 
Derfor skal der stå, at p. Pladserne skal være til rådighed for lejlighederne.  
 
Endvidere har jeg svært ved at se i lokalplanen, hvor mange p. pladser der skal etableres til 
hotellet og til lejlighederne. 
 
 
Har man spørgsmål til ovenstående, kan man kontakte mig på mail: benny.ragner@gmail.com 
 
Jeg ønsker en bekræftelse på, at indsigelsen er modtaget af Viborg Kommune Teknik og Miljø. 
 
 
Hilsen 
Benny Ragner 
 
 

mailto:benny.ragner@gmail.com


Tinghallen / Hotelbyggeri 

Lokalplan 481 & kommuneplantillæg  nr. 3 

Som borger i Viborg og kandidat til KV 2017 har jeg 

Følgende spørgsmål / krav : 

Er det muligt i tinglysningen for det kommende 

hotelbyggeri, at få indføjet  ” at hotellet kun tillades 

opført som hotel & at der ikke på et senere tidspunkt 

kan tillades at bygherre får mulighed for at ændre 

præmisserne til at de øverste etager ombygges til 

Penthouselejligheder eller andre formål end hotel ” ? 

Med venlig hilsen 

Per Asp 

Guldblommevej 3 A 1.3 

8800 Viborg 

Kandidat til Kommunevalg 2017  

Kandidat til Regionsvalg 2017-10 

 Dansk Folkeparti 
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